
JUDETUL BIHOR
CONSILIUL LOCAL
AL COMUNEI LUGASU DE JOS

PROCES . VERBAL
incheiat azi 4 decembrie 2023 ctt ocazia gedinJei extraordinare de indatd a Consiliului local

Lugaqu de Jos.

$edinla a fost convocatd pe baza Dispozifiei primarului nr.338 din 4 decembrie 2023 -
privind convocarea Consiliului Local in qedinfa extraordinarl de indati pe data de 4 decembrie
2023, adusd la cunogtin{d publicd prin afigare la sediu qi postatii pe site-ul Primdriei.

Convocarea membrilor Consiliului local a avut loc on-line, invitalia, convocatorul proiectul de
hotdrdre, materialele, au fost comunicate domnilor consilieri pe Viber.

$edinfa a fost programatd a se jine online pe aplicalia Viber, in conformitate cu art.22 alin. (a)
din Regulamentul de funcfionare a Consiliului Local aprobat prin HCL w.7ll6 august 2021, modificat
prin HCL nr.19 din I martie 2023,9i are loc pe aplicafia Viber ,si prin telefon.

Participd la gedintd participd dl. primar SORBAN Levente, SOCOL Mariana - secretarul general
al comunei Luga;u de Jos gi EHUPOV Norbert-Saga gef serviciu implementare proiecte.

Se trece la confirmarea participdrii domnilor consilieri locali la qedinf6. Sunt prezenfi domnii
consilieri: COFAR Citilin - Nicolae, FABRIC Ladislau, FEKETE Mihai, IANC Viorel , ILE
Marcel- Teodor, KALMAN Zoltan,LUCA Gavril, SECARA Aurel, SECARA Nicoleta, PORTIK
Emeric qi URS Marius - Daniel absenfi fiind, MN Lucian - Voicu .

Secretarul general SOCOL Mariana, informeazd cd sunt prezenli ll consilierii locali, din 12

consilieri ih funcfie, Consiliul Local Lugaqu de Jos avdnd total 13 consilieri. in aceste condilii gedinJa

este legal constituiti se pot adopta hotdrdri in condifiile legii.
Dl preqedinte deschide lucririle qedinfei qi dd cuvAntul cl-lui primar.

Domnul primar mullumeqte pentru participare qi motivt:azd urgenta convocdrii gedinfei de azi,
respectiv necesitarea depunerii proiectului ,.Constnrirea unui parc de panouri fotovoltaice in comuna
Lugagu de Jos in vederea autoconsumului" pdnd la data de 6 decembrie 2023.

Domnul pregedinte preia lucrdrile qedinlei qi se trece la:
1. Aprobarea ordinii de zi a qedin{ei Consiliului Local din 4 decembrie 2023.

in continuare dl. pregedinte FEKETE Mihai supune spre aprobare proiectul ordinii de zi potrivit
Dispoziliei de convocare. l

l. Aprobarea ordinii de zi a;edinfei din 4 decembrie2023.
2. Proiect de hotirdre nr.l08 din 4 decembie2023 privind. aprobarea proiectului ,,Construirea unui
parc de panouri fotovoltaice in comuna Lugagu de Jos in vederea autoconsumului" finanJat in cadrul
programului Sprijinirea investitiilor in noi capacitdli de producerea energiei electrice produs[ din surse
regenerabile pentru autoconsum prin Fondul pentru moderniza,ie in Romania, Programul-cheie l: Surse
regenerabile de energie si Stocarea energiei, Sprijinirea investttiilor in noi capacitati de producere a
energiei electrice produsa din surse regenerabile pentru autocolLsnm.

Se supune nominal la vot proiectul ordinii de zi, rezultntul votului este : NU - impotrivl, (nu
sunt voturi), ABTINERE ( nu sunt voturi), cu DA - pentru, au fost exprimate l1 voturi. Se adqptd
Hotirffrea nr.99 din 4 decembrie 2023 - privind aprobarec ordinii dezia qedinfei.

Se trece la punctul doi.
3. Proiect de hotirire nr.108 din 4 decembrie 2023 privind aprobarea studiului de

fezabilitate a indicatorilor tehnico-econornici ;i a devizului general pentru obiectivul de investifii
,,Extindere qi modernizare sistem de alinentare cu api in cilrnuna Lugaqu de Jos", aprobat pentru
finanfare prin Programul na{ional de investifii,,Anghel Satrigny", precum qi a sumei reprezentffnd
categoriile de cheltuieli flrnanfate de Ia bugetul local pentru realizarea obiectivului.

La proiectul de hotdr6re se constat6 ex.istenja urmdtoarelor materiale comunicate consilierilor:
- referat de aprobare, intocmit de dl. primar SQRBAN I-,,:','ente inifiator al proiectului de hotdr0re;

I



- raport de specialitate la proiectul de hotdr6re intocmit Ehupov Norbert-Saqa;
Secretarii comisiilor de specialitate constituite la nivelul Consiliului Local prezintd avin-/_ consultativ
din partea fiecdrei comisii.

Domnul primar SORBAN Levente preia cuvdntul qi prezintd: este vorba despre alimenatrea cu
energie electricd a staliei de apd, care consum6 aproximativ aproape 90Yo dintotalul de energie. Dacd
reugim sd facem acest parc fotovoltaic Ai reuqim sd alimentdm din asta stajia de apd, atunci putem fumiza
curent electric la stalie. Sunt probleme apdrute intre timp cd noi am demarat acest proiect dacd refinefi
mai de demult de un an de zile, problema este gi domnul Ianc poate confirma, cd este aviz tehnic de
racordare de electricS, emiterea dttreazd"foarte mult gi cost6 destul de mult. Cererea trebuie si se depund
la electrica Oradea ajunge la Cluj dupd aceia la Trans Electrica Bucuregti. intre timp Prefectura a itacat
sau a zis cd nu este ok amplasamentul terenului, care a fost anul trecut aprobat de noi qi acum sunt unele
discuJii si schimbdm amplasamentul. Acuma azi nu se mai poate cd nu mai oblinem alt teren. Solufia
noastrd cum am convenit cu dl. subprefect este sd votdm in fonna actualE gi am promis d-l-ui subprefect
cdpe acelagi ATR mutdm dincolo drumul, cei care cunosc zonavizavi unde are dl. Dan Corb respectiv
Patrubany, unde a fost expropiat terenul, atunci putem sd mutdm dincolo ;i menlinem acelagi ATR gi
nu se pierde nici proiectul ;i nu o sd'avem probleme nici cu Prefecfura. Aceasta este solulia, asta putem
acuma, cd s-a investit 20 mii euro in proiect gi viitoarele beneficii, practic caro ar genera prin producerea
curentului, sunt ca sd putem alimenta stalia de ap6. Eu am asumat acest lucru, am discutat cu dl.
subprefect, am scris qi d-nei director jur. Alis Lupeg gi mi-a zis cE dacd ne asumdm asta ie.

Secretarul general - informeazd cd avdnd in vedere, cd terenul a fost inscris in CF prin HCL
76 din 7 octombrie2022,-HCL care a fost atacat in contencios de Institulia Prefectului, consider6nd
nelegald aceastd hotdrdre. in acest moment HCL-ul - este suspendat gi actele subsecvente. Acliunea este
pe rol in contencios in dosar l3l5lIlll2023 qi prin unnare nuavizezde legalitate proiectul de hotdrdre
gi refuz sE semnez hotdr6rea ce se va adopta.

D-na Secara Nicoleta - de ce este atacat.
Secretarul general, nu cunosc detailat acfiunea, dar hotirArea este considerat6 nelegald, pe

acest teren fiind proprietari ale persoanelor frzice.
Dl pregedinte FEKETE Mihai - dacddl. primar ia rdspunderea, eu zic cd,putem vota.
Dl pregedinte supune la vot proiecful de hotdrdre, se supune nominal la vot qi rezultatul votului

este: NU - impotrivi, ( nu sunt voturi), ABTINERE, ( nu sunt voturi), cu DA pentru, au fost
exprimate 11 voturi ( unanimitate ).

Se adoptd HotirArea nr.100 din 4 decembrie 2023 - privind aprobarea studiului de
fezabilitate a indicatorilor tehnico-economici;i a devizului general pentru obiectivul de investifii
,rExtindere qi modernizare sistem de alimentare cu apii in comuna Lugaqu de Jos", aprobat pentru
finanfare prin Programul nafional de investifii rrAnghel Saligny", precum qi a sumei reprezentAnd
categoriile de cheltuieli finanfate de la bugetul local pentru realizarea ribiectivului.

La finalul ;edinfei dl. Ianc Viorel are o propunere pe marginea acestui proiect qi anume "aq
propune a se line cont de cele doud transformatoare care alimenteazd sta{ia de apa in Lugaq respectiv cel
de la Crig gi cel din Gostat de la dl. Corb, ca sd fie alimentate ambele transformatoare, momentan fiecare
transformator este independent alimentat cu post de transformare, pe acest panou fotovoltaic sd nu
rdmdnd unul pe dinafard. "

Dl primar - aceasta putem discuta cu dl. Car![ care a ftcut SF ul, la proiectul tehnic putgm
discuta, puteli veni cu propuneri cd dvs. suntefi mult mai documentat.

Dl. Ianc Viorel sd existe posibilitatea s5 se alimenteze din acest panou ambele transformatoare
cel mai mare consum este cel de la hidrofor de la trecerea apei in bazin.

Dl. pregedinte declard gedinfa inchisd.


